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Wstęp

Drodzy Przyjaciele misji,

Kolejny numer Wiadomości misyjnych poświęcony jest klerykom 
Polskiej Prowincji Zgromadzenia Księży Misjonarzy św. Wincentego  
a Paulo z Beninu. W tej chwili studiują w Kamerunie, ale już od wrze-
śnia rozpoczną kolejny etap formacji do kapłaństwa w Beninie.

Nasza misja w Biro wciąż się rozwija. Następnym krokiem w jej roz-
budowie będzie stworzenie Centrum Misyjno-Formacyjnego, które 
w niedalekiej – wierzymy w to głęboko – przyszłości stanie się także 
siedzibą seminarium prowadzonego przez Księży Misjonarzy.

Już teraz dziękujemy za pomoc w tworzeniu tego dzieła!

Dziękujemy wszystkim Darczyńcom, a szczególnie wspólnotom pa-
rafialnym, które zgodziły się wspierać naszych Benińskich kleryków!

KS. ADAM SEJBUK CM
Dyrektor Sekretariatu Misyjnego
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Polska misja na Islandii

który zmarł w 2012 r. i jest po-
chowany na cmentarzu przy ka-
tedrze w Rejkiawiku. Ks. Damian 
i ks. Krzysztof zostali posłani do 
parafii św. Franciszka z Asyżu 
w Stykkishólmur w zachodniej 
części kraju. Ks. Damian został 
mianowany proboszczem i od-
powiedzialnym za organizację 
katechezy w Islandii, natomiast  
ks. Krzysztof został wikariuszem  
i głównym kapelanem więzien-
nictwa w Islandii. Obaj są odpo-
wiedzialni za formację ducho-
wieństwa i misje ludowe.

Wizytator ks. Paweł Holc CM  
i ekonom prowincji ks. Krzysztof 
Wałaszek CM podpisali w kwiet-
niu 2023 r. umowę z biskupem 
diecezjalnym Davidem Tence-
rem OFMCap. Do pracy na 5 lat 
zostali posłani ks. Damian Wy-
żkiewicz CM i ks. Krzysztof Śliwa 
CM. Po upływie 5 lat umowa 
może zostać przedłużona na  
kolejne 5 lat.

Na Islandii wcześniej pracował 
przez 30 lat holenderski konfra-
ter ks. Hubertus Oremus CM, 

Polska Prowincja Zgromadzenia Księży Misjonarzy w marcu 2023 r. roz-
poczęła współpracę z diecezją rejkiawicką, która obejmuje całą Islandię.
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Parafia w  Stykkishólmur liczy  
ok. 2 500 wiernych różnych na-
rodowości, szczególnie Island-
czyków, Polaków, Portugalczy-
ków i Filipińczyków. Stykkishól-
mur jest miastem turystycznym, 
dlatego kościół jest otwarty dla 
wszystkich gości. Księża odpra-
wiają w niedziele Msze w Styk-
kishólmur i 4 miejscowościach: 
Grundarfjörður, Ólafsvík, Borgar-
nes i Akranes. Najdalsza miejsco-
wość jest oddalona o 180 km. Na 
terenie parafii znajduje się naj-
ważniejsze sanktuarium maryjne 
w Maríulind. Co roku 12 lipca 
odbywa się tam narodowa piel-
grzymka. Nasza parafia jest od-

powiedzialna za jej organizację. 
Przy parafii działa oratorium dla 
dzieci. W parafii służą 3 siostry 
z  argentyńskiego zgromadze-
nia Służebnic Pana i Najświętszej 
Maryi Panny z Matary. Pogoda 
w Stykkishólmur j est umiarko-
wana morska. W  lecie trwają 
dni polarne i przez całą noc jest 
jasno. Temperatura to ok. 15 
stopni Celsjusza. Natomiast w zi-
mie trwają noce polarne. Słońce 
wschodzi o  11.00 i  zachodzi 
o 14.00. Temperatura spada do -5 
stopni Celsjusza. Przez cały rok 
jest wietrznie.

misje

źródło:

adgentes.misjonarze.pl

▶
Od lewej: ks. Damian Wyżkiewicz CM, Dávid Tencer OFMCap., ks. Krzysztof Śliwa CM
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klerycy 
z beninu
Historie powołania kleryków 
Polskiej Prowincji Księży Misjonarzy 
z Beninu 
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Drodzy Bracia i Siostry, niech będzie 
pochwalony Jezus Chrystus! 

HISTORIA
MOJEGO 

POWOŁANIA 
KL. ABEL GBEDAHIN MADJIDÉ 

rok I

Nazywam s ię  Abel 
M a d j i d é  G B E D A -
HIN. Urodziłem się 
25 sierpnia 1997 roku  
w Klouekanmey w Be-
ninie jako syn Christo-
phe’a GBEDAHINA i Ro-
salie EDAH.

Pochodzę z chrześci-
jańskiej, praktykującej 
rodziny i jestem synem 
pierwszej żony mojego 
taty.

Chodziłem do przed-
szkola i  szkoły pod-
stawowej w Cotonou,  
a następnie do Parakou, 
gdzie zdałem maturę.

Kiedy rozpocząłem 
moje chrześcijańskie 
życie, już jako dziecko, 
zrodziło się we mnie 
głębokie pragnienie: 
być bliżej księdza.

Głębokie zaangażowa-
nie mojej rodziny w ży-
cie parafialne (zwłasz-
cza mojego ojca) po-
zwoliło mi z bliska przy-
glądać się życiu mojego 
księdza proboszcza. 
Jego sposób życia po-
dobał mi się, ale nie do 
końca go rozumiałem. 
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Zaciekawiony postanowiłem po-
rozmawiać z nim i zapisałem się 
do grupy ministrantów, aby być 
jak najbliżej niego. Pewnego dnia 
w drodze do domu ze szkoły za-
uważyłem, że mój proboszcz 
był przy ołtarzu bez ministranta. 
Nie zastanawiając się zbyt długo, 
szybko pobiegłem do zakrystii  
i ubrałem się w albę, aby służyć 
do już rozpoczętej mszy. To wła-
śnie przy ołtarzu, będąc ministran-
tem, rozwijało się moje pragnienie 
zostania księdzem.

To pragnienie nabrało kształtu, 
gdy poznałem Księży Misjonarzy 
św. Wincentego a Paulo, którzy 
zadziwili mnie swoją prostotą i po-
korą. Po kilku spotkaniach przez 
nich organizowanych zdecydo-
wałem się rozpocząć formację do 
kapłaństwa w Zgromadzeniu Misji, 
aby pogłębić pragnienie służenia 
Bogu na sposób wincentyński, co 
napełnia mnie ogromną radością.

Niech łaska Boża i   modl i-
twy wszystkich doprowadzą 
tę moją drogę do pomyślnego 
zakończenia!

Nadziejo Izraela!
Wybawco jego wśród utrapienia,

wejrzyj łaskawie 
z wysokości niebios 
Spojrzyj i nawiedź 

winnicę swoją, 
użyźnij ją strumieniami wód, 
niech się rozkrzewi i umocni, 

co zaszczepiła prawica Twoja. 
Żniwo wprawdzie wielkie, 

lecz robotników mało,
błagamy Cię tedy, Pana żniwa, 

abyś posłał robotników 
na żniwo swoje. 

Pomnażaj lud swój 
i napełniaj weselem, 

iżby powstały mury Jeruzalem. 
Ten jest dom, 

Twój Panie – to jest Twój dom. 
Spraw, by nie znalazł 

się w nim kamień, 
którego nie położyła 

najświętsza dłoń Twoja. 
Których zaś wezwałeś 
zachowaj w imię Twoje 

i uświęć ich w prawdzie.
Amen 

wincentyńska 
modlitwa 

o powołania
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Drodzy Bracia i Siostry, niech będzie 
pochwalony Jezus Chrystus! 

odpowiedzieć 
na Boże 

wezwanie 
KL. FIDÈLE SEGBEIMON 

rok I

Drodzy Bracia i Siostry, 
niech będzie pochwa-
lony Jezus Chrystus!

Nazywam się Fidèle 
SEGBEIMON, mam 
25 lat, urodziłem się 
28 kwietnia 1999 roku  
i zostałem ochrzczony 
w   t y m  s a m y m 
r o k u  w   d i e c e -
z j i  Dassa  Zoume ,  
w parafii Saint Joseph 
de Savè. Po moich na-
rodzinach mama mu-
siała opuścić tatę, 
gdyż nie zgadzała się 
na ponowne małżeń-
stwo mojego ojca. Nie 
chciała, aby jej dzieci 
cierpiały.

Wczesnym rankiem 26 
sierpnia 2016 roku moja 
mama, moja siostra i ja 
dowiedzieliśmy się, że 
mój ojciec został uką-
szony przez węża na 
swojej farmie i umarł, 
ponieważ nie miał pie-
niędzy, aby zabrać go 
do szpitala.

Mama wróciła do swo-
jej rodzinnej miejsco-
wości i zajęła się mną  
i moją starszą siostrą. 
Pomimo trudności fi-
nansowych walczyła, 

wincentyńska 
modlitwa 

o powołania
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aby opłacić naszą edukację 
w jednej z najbardziej uznanych 
szkół w  gminie Savè: katolic-
kim zespole szkół prowadzo-
nym przez księży diecezjalnych. 
Mama dobrze wiedziała, że tylko 
katolickie szkoły mogły zapewnić 
nam edukację, której potrzebo-
waliśmy. Maturę zdałem w 2018 
roku. To właśnie szkoła prowa-
dzona przez księży miała wpływ 
na moje powołanie.

Po ukończeniu szkoły, dzięki 
pomocy mojej mamy, miałem 
szczęście zapisać się na uniwer-
sytet, żeby studiować geografię. 
Jednak kiedy powiedziałem ma-
mie o moim powołaniu, było jej 
trochę trudno to zaakceptować, 
ponieważ jestem jedynym synem 
i, jak wszystkie kobiety, chciałaby 
mieć wnuka.

W historii mojego powołania, 
moje członkostwo w  Ruchu 
Apostolstwa Dzieci Beninu (MA-
DEB) i nauka w katolickim col-
lege’u były głównymi czynni-
kami mojego pragnienia służenia 
Bogu poprzez całkowite poświę-
cenie się właśnie Jemu. Od tego 
momentu wiele pytań zaczęło 
drążyć moje serce, ale po kilku 
spotkaniach z moim probosz-
czem i uczestnictwie w sesjach 
dla kandydatów do seminarium  
i grupach powołaniowych,  
w końcu miałem jasny po-
mysł, jak odpowiedzieć na Boże 

wezwanie.
Po zdobyciu tytułu zawodo-
wego z geografii ze specjalizacją  
w planowaniu regionalnym na 
Uniwersytecie w Parakou i rocz-
nej pracy jako sekretarz jednostki 
produkcyjnej w  fabryce przę-
dzenia bawełny, 21 września 
2022 roku, rozpocząłem postu-
lat u misjonarzy w Biro. To wła-
śnie podczas studiów pozna-
łem Benjamina, który dziś jest 
jednym z moich starszych braci  
w formacji, i to on opowiedział 
mi o  Księżach Misjonarzach  
św. Wincentego a  Paulo oraz 
pomógł mi skontaktować się  
z ks. Jakubem, który jest odpo-
wiedzialny za powołania i forma-
cję na misji Biro. Po rocznym po-
stulacie w Biro w Beninie jestem 
obecnie w Kamerunie na 3-let-
nich studiach filozoficznych. 

W przyszłości, jako lazarysta, 
chciałbym być głęboko zaanga-
żowany w pracę duszpasterską,  
a ponadto chciałbym praco-
wać w  takich dziedzinach jak  
IT i media.



Pokaż mi swoją wiarę bez uczynków, 
a ja pokażę ci wiarę przez uczynki.

(Jk 2, 18–19)

historia 
mojego 

życia
KL. KÉVIN KONA MONRA 

rok I

Nazywam się Kévin 
Monra KONA i  uro-
dziłem się 3 czerwca 
2002 roku w  Biro  
w gminie Nikki (Benin). 
Jestem synem Rogera 
KONY i  Clémentine 
MATAKARI. 

Przede wszystk im 
chciałbym podzięko-
wać Bogu za wszystkie 
Jego błogosławień-
stwa w  moim życiu 
i  za Jego miłosierne 
spojrzenie na mnie, 
biednego grzesznika. 
Historia mojego po-
wołania jest jedną z hi-
storii, które lubię opo-
wiadać najczęściej, 
ponieważ jest to świa-
dectwo mojego ży-
cia. Opowiadanie tej 
historii pomaga mi le-
piej zrozumieć słowa 
św. Jakuba: Pokaż 
mi swoją wiarę bez 
uczynków, a ja pokażę 
ci wiarę przez uczynki 
(Jk 2, 18–19).

Należę do paraf i i  
św. Jana Chrzciciela  
w Biro, w której pra-
cują Księża Misjona-
rze św. Wincentego 
a Paulo. Od najmłod-
szych lat chciałem 
zostać księdzem, ale  
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w pewnym momencie mo-
jego życia to pragnienie uciekło  
z mojego serca. Na szczęście 
odrodziło się w 2016 roku, kiedy 
do naszej parafii przybył ks. Ja-
kub Hiler CM. Był bardzo zaan-
gażowany w pracę z młodzieżą, 
utworzył też zespół muzyczny, 
do którego należałem, i uczył 
nas grać na instrumentach.  
Ks. Jakub stał dla mnie jak ojciec 
i dzięki niemu mogłem lepiej po-
znać Zgromadzenie Księży Misjo-
narzy. Chciałbym kiedyś być taki 
jak on.

Po ukończeniu szkoły podsta-
wowej zdecydowałem, że będę 
kontynuował naukę poza Biro. 
Mimo wszystko pozostałem  
w kontakcie z  ks. Jakubem  
i spotykaliśmy się, jak tylko było  
to możliwe. Zostałem też przez 

niego zaproszony na rekolek-
cje powołaniowe. W 2022 roku, 
po zdaniu matury, zdecydo-
wałem się rozpocząć formację  
w postulacie Księży Misjonarzy  
w Biro. Tutaj zachwycił mnie spo-
sób życia ks. Jakuba. Nie tylko 
słyszałem jego słowa, ale rów-
nież widziałem go w akcji. Zro-
zumiałem więc, że jako dobrzy 
chrześcijanie musimy odpowie-
dzieć na wiarę słowem i czynem. 
W ten sposób staniemy się praw-
dziwymi świadkami Chrystusa.  
To jest moje wyzwanie jako kle-
ryka misjonarskiego, aby po-
zostać wiernym charyzmatowi 
św. Wincentego a Paulo: iść za 
Chrystusem głoszącym Ewange-
lię ubogim, którzy są naszymi Pa-
nami i Mistrzami.

tłum. kl. Valentino M. Youssef CM

▶
Kl. Kévin z klerykami Patrykiem i Valentino w Beninie
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Drodzy bracia i siostry w Panu, 
chwalmy Jezusa Chrystusa!

historia 
powołania

KL. FABRICE YAÏ DÉLÉ ATCHIKPA 
rok II

Drodzy Bracia i  Siostry  
w Panu, niech będzie po-
chwalony Jezus Chrystus!
Nazywam się Fabrice Yaï 
Délé ATCHIKPA, jestem 
misjonarskim klerykiem  
z Beninu. 

Aktualnie studiuję filozo-
fię w Wyższym Instytucie 
Filozofii Saint-Joseph Mu-
kassa w  Yaoundé w  Ka-
merunie. W  tym samym 
mieście znajduje się semi-
narium Księży Misjonarzy  
św. Wincentego a Paulo.

Urodziłem się 10 września 
2000 w Glazoué (Benin)  
i zgodnie z  afrykańskim 
zwyczajem zostało mi 
przypisane pochodze-
nie etniczne ojca – mogę 
śmiało powiedzieć, że je-
stem „Nagot”. 

Tego samego roku 8 grud-
nia zostałem ochrzczony 
w Kościele rzymskokato-
lickim i  tym samym sta-
łem się dzieckiem Bożym, 
członkiem wielkiej rodziny 
dzieci Bożych. Pochodzę  
z parafii Sacré-Coeur w die-
cezji Dassa-Zoumé, gdzie 
uczęszczałem na lekcje 
katechizmu aż do przyjęcia 
sakramentu bierzmowania. 
Pragnienie poświęcenia się 
Panu na resztę życia i przy-
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jęcia sakramentu święceń towa-
rzyszyło mi od najmłodszych 
lat. Kiedy miałem około 8 lat, 
zostałem członkiem grupy mi-
nistrantów w mojej parafii. Mia-
łem więc okazję służyć przy ołta-
rzu z księżmi aż do drugiej klasy 
szkoły średniej. Potem dołączy-
łem do grupy liturgicznej i wspól-
noty Sant’Egidio, której celem 
jest służba ubogim. To właśnie 
w grupie ministrantów narodziło 
się moje powołanie. Służba przy 
ołtarzu z kapłanami sprawiała mi 
wielką przyjemność i chciałem 
stać się taki jak oni. Ten ogień 
powołania doprowadził mnie 
do zaprzyjaźnienia się z kilkoma 
księżmi i seminarzystami, którzy 
zmotywowali mnie do pilnej na-
uki w szkole.

Kilkakrotnie zachęcano mnie, 
abym przystąpił do wstępnego 
egzaminu do seminarium diece-
zjalnego, ale dobrowolnie odrzu-
ciłem te możliwości, ponieważ 
chciałem zostać księdzem,ale 
jednocześnie nie chciałem prze-
chodzić przez niższe semina-
rium. Dlaczego tak? Sam tego 
nie wiem.

Kiedy zdałem maturę w  2019 
roku, w seminarium diecezjalnym 
rekrutacja była już zakończona.
Aby nie stracić roku, rozpoczą-
łem studia literatury współcze-
snej na Uniwersytecie w Parakou.
Jako student zaangażowałem się 

w życie parafii Matki Bożej Naj-
świętszego Serca w Banikanni, 
gdzie wstąpiłem do liturgicznej 
służby ołtarza, należałem do 
grupy Odnowy Charyzmatycznej 
oraz do wspólnoty Ce Nouveau.

Moja przygoda z Misjonarzami 
św. Wincentego a Paulo rozpo-
częła się na drugim roku studiów.
Nawiązałem kontakt z księdzem 
Jakubem Hilerem CM poprzez 
siostrę Blanche Dakin, która po-
chodziła z mojej parafii i była 
członkinią Zgromadzenia Sióstr 
Maryi od Cudownego Medalika. 
Ten wincentyński misjonarz, po-
mimo swojego napiętego har-
monogramu, zawsze znajdo-
wał chwilę, aby ze mną poroz-
mawiać. Często przychodził do 
mnie na uniwersytet, gdy jechał 
do Parakou na zakupy. To dzięki 
jego uprzejmości oraz dzięki 
spotkaniom, które organizował 
pod koniec roku dla aspirantów 
do Zgromadzenia miałem oka-
zję odkryć charyzmat św. Win-
centego a Paulo i duchowość 
wincentyńską.

To właśnie podczas spotkań  
z ks. Jakubem dobrowolnie 
zdecydowałem się napisać list  
o przyjęcie do postulatu. Mój list 
został przyjęty, więc we wrze-
śniu 2021 roku rzuciłem studia 
uniwersyteckie, aby rozpocząć 
formację w Biro. Razem z Fra-
nçoisem i Pothinem wstąpiliśmy 
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do postulatu i  spędziliśmy rok  
w Biro. Po zakończeniu tego 
czasu przełożeni, dzięki łasce 
Bożej, skierowali nas na studia 
do Kamerunu, aby kontynuować 
naszą formację. Jesteśmy tu już 
prawie 2 lata. Z niewielkim do-
świadczeniem, jakie miałem do 
tej pory z misjonarzami, mogę 
stwierdzić, że duchowość i cha-
ryzmat wincentyński są bardzo 
głębokie. Zachęcają do ideału 
życia chrześcijańskiego, jakim 
jest miłość. Poświęcając życie, 
powinniśmy stać się świadkami 
Chrystusa, jego miłości. Nasza 

misja jest skierowana przede 
wszystkim do ubogich, którzy jak
mówił św. Wincenty a Paulo, są 
naszymi Panami i Mistrzami. Tak 
rozumiem moje powołanie.

Chciałbym zostać kapłanem Je-
zusa Chrystusa na wzór świętego 
Wincentego a Paulo – misjona-
rzem. Za Was, drodzy Czytelnicy, 
modlę się o wszelkie potrzebne 
łaski i proszę: nie zapomnijcie 
modlić się za mnie!

tłum. kl. Valentino M. Youssef CM

▶
Klerycy Patryk i Valentino z postulantami w Biro w sierpniu 2022 r.
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Jeśli powołanie jest darem i wezwa-
niem od Boga, należy zauważyć, 

że Bóg nie powołuje zdolnych, ale 
czyni zdolnymi tych, 

których powołuje.

Powołanie 
jest darem

Nazywam się Ewinsou 
Comlan François, uro-
dziłem się 24 stycznia 
1998 roku w Moumoudji 
(Dassa Zoumé) w depar-
tamencie Collines. Moi 
rodzice byli gorliwymi 
katolikami i  szybko za-
puściłem korzenie w tej 
religii, gdy byłem bardzo 
młody. W 2009 roku wy-
jechaliśmy z Moumoudji 
do Save, gdzie znajduje 
się parafia Saint Joseph 
de Save. 

Od tego momentu za-
cząłem odczuwać swego 
rodzaju powołanie do 
kapłaństwa. Mój wujek, 
który był proboszczem 
parafii, zaangażował mnie 
w parafialną grupę powo-
łaniową. Ta grupa bardzo 
pomogła mi rozeznać 
moje powołanie, ale do 
tego czasu nie zdecy-
dowałem się na to, by 
się poświęcić. Musiałem 
więc odciąć się od grupy 
na długi czas. Następnie, 
w 2015 roku, kiedy byłem 
w drugiej klasie, ponow-
nie nawiązałem kontakt 
z  grupą powołaniową. 
Tym razem z  pomocą 
o. Rolanda OKOUMAS-
SOU byłem w stanie ro-
zeznać swoje powołanie, 

KL. FRANÇOIS EWINSOU COMLAN 
rok II
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nawet jeśli wciąż miałem pewne 
wątpliwości. Problem polegał 
głównie na tym, że nie chcia-
łem wiązać się z żadną diecezją, 
a wręcz przeciwnie, szukałem 
zgromadzenia zgodnego z mo-
imi przekonaniami.

Dopiero w 2019 roku, kiedy by-
łem na drugim roku literatury 
współczesnej na Uniwersyte-
cie Narodowym w Parakou, mój 
przyjaciel Fidèle SEGBEIMON dał 
mi okazję po raz pierwszy spo-
tkać się z Księżmi Misjonarzami 
św. Wincentego a Paulo (z ks. Ja-
kubem), którzy z tej okazji przy-
byli na kampus, aby spotkać się 
z Fidèlem. To właśnie wtedy, po 
wspólnej rozmowie, Fidèle opo-
wiedział mi trochę o ich chary-
zmacie. Ks. Jakub Hiler CM, od-
powiedzialny za powołania, był 
bardzo dyspozycyjny i nie wa-
hał się ani chwili, by spotkać się 
ze mną osobiście na kampusie  
i przekazać mi więcej informacji 
o zgromadzeniu. Na drugim spo-
tkaniu, gdzie był z ks. Pawłem Ja-
kóbem CM, wikariuszem parafii 
św. Jana Chrzciciela w Biro, po-
wiedział mi, że w sierpniu zosta-
nie zorganizowana sesja aspiran-
tów i zaprosił mnie na nią.

Należy zauważyć, że w tym sa-
mym czasie byłem w kontakcie 
z kamilianami, ale z pomocą mo-
jego przyjaciela, moich rodziców 

i mojej rodziny ostatecznie wy-
brałem Zgromadzenie Misji. Tak 
więc w sierpniu 2021 roku przyje-
chałem do Biro, gdzie znajdował 
się dom formacyjny (postulat),  
z moimi braćmi Pothinem i Fabri-
cem, gdzie zostaliśmy powitani 
przez naszego starszego współ-
brata Benjamina. Obecnie jestem 
na drugim roku filozofii w Wyż-
szym Instytucie Filozoficznym 
Saint Joseph Mukasa w Jaunde 
(Kamerun). 

Dziękuję dziś Bogu za siłę do 
kontynuowania tej powołaniowej 
drogi. Dziękuję moim rodzicom 
za ich życie i wsparcie, dziękuję 
Zgromadzeniu, w szczególno-
ści Prowincji Polskiej, za nowego 
człowieka, którego ze mnie 
uczyniła, i wreszcie dziękuję ka-
meruńskiej wspólnocie, moim 
współbraciom i kolegom.

tłum. kl. Valentino M. Youssef CM
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Nazywam się Pothin Ti-
nan KAH, pochodzę z para-
fii Chrystusa Króla w Porge  
w diecezji Natitingou w Be-
ninie. Św. Paweł po spotka-
niu z  Chrystusem zdecy-
dowanie postawił sobie za 
zadanie głoszenie Jezusa 
Chrystusa wszędzie, nawet 
w najbardziej niebezpiecz-
nych miejscach. Pocho-
dząc ze skromnej rodziny, 
mój ojciec Barnabé i moja 
matka Sarah, których bar-
dzo kocham, dali mi po-
znać Chrystusa i uczyli ka-
techezy. Życie w rodzinie,  
w której zarówno ojciec, jak 
i matka są wierzący, było dla 
mnie wielką radością i spra-
wiło, że zostałem wycho-
wany w oparciu o wartości 
chrześcijańskie. 

Pragnienie podążania za 
Chrystusem i  bycia księ-
dzem narodziło się, gdy by-
łem ministrantem, a zwłasz-
cza gdy towarzyszyłem ów-
czesnemu proboszczowi 
mojej parafii w wioskach na 
mszach i czuwaniach mo-
dlitewnych. Byłem głęboko 
poruszony pracą tego księ-
dza, ponieważ dawał ra-
dość mieszkańcom wiosek 
i zawsze był dostępny dla 

Moja 
historia 

i moje 
powołanie

Cóż oddam Panu za wszystko, 
co mi wyświadczył?

Podniosę kielich zbawienia 
i wezwę imienia Pańskiego 

(Ps 116, 12)

KL. POTHIN TINAN KAH
rok II
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tych, którzy go prosili o pomoc. 
Zachwycony stylem życia tego 
Bożego człowieka, powiedzia-
łem, że ja też chcę być taki jak 
on. Ja również chciałem odpra-
wiać msze i prowadzić czuwania 
modlitewne. Chciałem też, aby 
dał mi małą sutannę. Uśmiecha-
jąc się, powiedział mi, że zanim 
zostanę księdzem, muszę naj-
pierw pójść do seminarium. Po-
szedłem więc do niższego semi-
narium pw. św. Piotra w Natitin-
gou, gdzie skończyłem szkołę.

Rosnące pragnienie podążania za 
Chrystusem i bycia Jego amba-
sadorem dla tych, którzy jeszcze 
nie poznali Ewangelii oraz tych, 
którzy czują się opuszczeni, za-
niedbani i odrzuceni przez swo-
ich bliskich, było sercem moich 
planów. Chciałem służyć Chry-
stusowi w tych osobach. Dzięki 
mojemu ojcu duchownemu 
poznałem Zgromadzenie, któ-
remu została powierzona wła-
śnie taka misji – głoszenie Ewan-
gelii ubogim. Zdecydowałem się 
więc wstąpić do Zgromadzeni 
Księży Misjonarzy św. Wincen-
tego a Paulo, aby spełnić swoje 
marzenie i zostać księdzem, idąc 
za Jezusem za przykładem św. 
Wincentego a Paulo – apostoła 
miłosierdzia. 

Ks. Jakub Hiler CM, którego bar-
dzo cenię, przyjął moją prośbę  
i serdecznie mnie powitał na mi-
sji w Biro, gdzie rozpocząłem 
postulat. Po roku formacji pod 
opieką ks. Jakuba wyjechałem 
do Kamerunu, gdzie obecnie 
kontynuuję studia filozoficzne.
 
Moim jedynym pragnieniem  
i najdroższym marzeniem jest 
być sługą Chrystusa na wzór  
św. Wincentego a Paulo. Proszę 
o modlitwę za mnie! 

tłum. kl. Valentino M. Youssef CM
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Nazywam się Benjamin 
BONI i urodziłem się w Za-
chodniej Afryce w  kraju  
w o powierzchni 114 763 ki-
lometrów kwadratowych, li-
czącym około 11,18 miliona 
mieszkańców. Jest on czę-
sto uznawany za kraj endo-
genicznego kultu – „Kraj Vo-
dou” – a nazwany bywa rów-
nież Dahomej. W listopadzie 
1975 roku nazwa Dahomej 
została zastąpiona przez Lu-
dową Republikę Beninu, czyli 
dzisiejszy Benin. 

Wracając do mnie, przysze-
dłem na świat 22 września 
1994 roku w Nikki, małym 
miasteczku położonym na 
północnym wschodzie Be-
niniu. Moi rodzice, Adam 
BONI i Fati OROU GANKOU, 
nawrócili się na chrześcijań-
stwo w latach 90. i przyjęli 
odpowiednio imiona Jacob  
i Nathalie. Ja jestem ostatni  
z  p i ę c i o r g a  d z i e c i .
Ochrzczony zostałem 13 
kwietnia 1998 roku przez  
ks. Guillaume’a należącego 
do Stowarzyszenia Misji Afry-
kańskich. W 2007 roku przyją-
łem pierwszą komunię świętą  
i następnie otrzymałem bierz-
mowanie z rąk ks. bp. Martina 
Adjou, biskupa diecezji N’dali, 

CHCĘ
ZOSTAĆ 

KSIĘDZEM

Drodzy Siostry i Bracia w Chrystusie, 
Z wielką radością dzielę się z Wami 

moimi doświadczeniami, mając 
nadzieję, że pewnego dnia, dzięki ła-
sce naszego Pana Jezusa Chrystusa, 

poznamy się osobiście.

KL. BENJAMIN BONI
rok III
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w kościele pw. św. Jana Chrzci-
ciela w Biro, gdzie aktualnie pra-
cują Księża Misjonarze św. Win-
centego a Paulo.

Historia mojego powołania za-
częła się w  bardzo młodym 
wieku. Pamiętam, kiedy byłem 
jeszcze bardzo mały, kiedy byli-
śmy na polu, mój tata pytał: „Kim 
chcecie być w życiu, moi drodzy 
synowie?” Odpowiedzi mojego 
rodzeństwa były różne: żołnierz, 
lekarz, pielęgniarz, nauczycielka. 
Kiedy przychodziła moja kolej, 
odpowiadałem, że chcę zostać 
księdzem. Wtedy tata pytał: „Czy 
jesteś pewien swojej odpowie-
dzi?” Odpowiadałem, że tak.

Kiedy poszedłem do szkoły, to 
pragnienie gdzieś się zatraciło. 
Po ukończeniu szkoły podsta-
wowej mój ojciec wysłał mnie 
do Parakou do jednej z najlep-
szych szkół w kraju. Po maturze 
pragnienie, które z czasem zagu-
biłem, znów do mnie wróciło. 

Opowiedziałem o  tym moim 
pragnieniu mojemu probosz-
czowi ks. Stanisławowi Desz-
czowi CM, który skierował mnie 
do ks. Jakuba Hilera CM, z któ-
rym rozpocząłem rozezna-
wać moje powołanie. Zostałem 
przedstawiony jako kandydat do 

kapłaństwa dla naszej diecezji, ale 
niestety dwa razy nie zdałem eg-
zaminu wstępnego do semina-
rium diecezjalnego.

Po nieudanych próbach zaczą-
łem studia na świeckim Uniwer-
sytecie w Parakou. Gdy byłem 
na drugim roku, misjonarze po-
wiedzieli mi, że otwierają po-
stulat i że, jeśli nadal tego pra-
gnę, będę mógł rozpocząć for-
mację. Odczytałem to jako znak 
Opatrzności. 

W wolności zdecydowałem pójść 
za swoim pragnieniem i w paź-
dzierniku 2020 roku przyjecha-
łem do domu Księży Misjonarzy 
św. Wincentego a Paulo, aby roz-
począć postulat. Po roku forma-
cji w Biro zostałem wysłany do 
Kamerunu, aby rozpocząć stu-
dia filozoficzne, które zakończę  
w czerwcu tego roku. 

Drodzy Bracia i Siostry,
Dalecy ze względu na miejsce, 
ale bliscy sercem, liczymy na 
Waszą modlitwę za nas i na Wa-
sze wsparcie, abyśmy mogli kon-
tynuować formację i aby misja  
w naszym kraju mogła się 
rozwijać.

Wasz brat 
Benjamin BONI

tłum. kl. Valentino M. Youssef CM

misje



  

22 | Wiadomości Misyjne

W Borzęcinie Dużym pod War-
szawą w dniach 20-22 lutego 
2024 r. odbyło się pierwsze 
spotkanie przedstawicieli ogól-
nopolskich redakcji misyjnych.  
W Polsce funkcjonuje osiem-
naście redakcji czasopism mi-
syjnych, piętnaście z nich było 
obecnych. Nasza redakcja rów-
nież miała okazję zaprezentować 
swoją działalność oraz podzielić 
się doświadczeniem. W progra-
mie przewidziane były dyskusje, 
część szkoleniowo-warsztatowa 
oraz modlitwa w przepięknej ka-
plicy zaprojektowanej na wzór 
wioski afrykańskiej. Z  niecier-
pliwością czekamy na kolejne 
spotkania.

W każdy drugi czwartek miesiąca o godz. 19:00 
w naszym kościele seminaryjnym w Krakowie 

odprawiamy Mszę św. w intencji misjonarzy oraz wszystkich, 
którzy duchowo i materialnie wspierają 
dzieło misyjne naszego Zgromadzenia.

Drodzy Darczyńcy, dziękujemy Wam z całego serca!

Formacja misyjna
kl. Patryk Pietrzak CM



  

Niepołomice: Sławomir Jan Gustaw, Adela 
Waryan; 
Nowy Sącz: Paweł Starzyk; 
Odporyszów: Sanktuarium MB Zwycięskiej;
Osiek: Helena Adamczyk; 
Pabianice: Teresa Witusik-Skubiszewska, 
Ewa Lucyna Wypych, Joanna Hiler, Lidia 
Tomaszewska;
Piekary: Irena Olszewska;  
Pleśna: Zofia Rojek;
Poznań: Siostry Miłosierdzia, Marcin Woźny;
Rogów: Sławomir Lazar; 
Rzeszów: Marta Simoni-Gałuszka;
Sandomierz: Iwona Flak;
Skwierzyna: Ks. Hubert Kowalewski CM, 
Stanisława Ulatowska, Danuta Antkowiak, 
Marianna Cap; 
Słomniki: Danuta Wiącek;
Słubice: Parafia pw. MB Królowej Polski, 
Barbara Kliszczak, Stefania i Adam Maćko-
wiakowie, Roma Bodziacka; 
Sopot: Parafia pw. Zesłania Ducha Świę-
tego, Ewa Duczyńska, Ewa Szmytkowska, 
Halina Kubanek, Małgorzata Jałowska;
Spytkowice: Maria i Franciszek Trzop;
Sulejówek: Marianna Dobosz; 
Tarnów: Kamil Dołowacki, Barbara Kulczyk, 
Monika Pociask;
Trzciel: Stefania Szmyt;
Warszawa: Parafia św. Krzyża, ks. Ludwik 
Wierzchołowski, Maria Grzeszkiewicz, Alek-
sandra Białous, Michał Więckowski, Barbara 
Dobrowolska, Alicja Szawiel, Małgorzata 
Siulczyńska, Ewa Sejbuk, Tadeusz Chrusz-
czyk, Marek Serkowski, Jędrzej Kozak, Mi-
chał Kania;
Wojcieszów: Elżbieta i Józef Miciakowie; 
Wrocław: Magdalena Lasoń, Weronika Ja-
skułowska, Kinga Strońska, Przemysław 
Trzynadlowski;
Żagań: Aleksandra Markowska;
Zakopane: Sanktuarium MB Objawiającej 
Cudowny Medalik, Eugeniusz Pawlikowski; 

darczyńcy

Białystok: Olga Szeląg;
Brzeg: Barbara Maszkowska;
Bydgoszcz: Siostry Miłosierdzia, Elżbieta 
Wierzbiańska, Leszek Trybuś, Lidia Popek, 
Krystyna Neumann, Elżbieta Maślanka, Emi-
lia Pilarska;
Chorągwica: Marek Pawełko;
Czarna Dąbrówka: Barbara Konkel;
Czekanów: Marcin Nowicki;
Dębica: Alicja Brzeska;
Gdów: Danuta Wrześniak; 
Gliwice: Tadeusz Szydło;
Gozdnica: Parafia św. Wawrzyńca, Danuta 
Grudzińska;
Grodków: Ewa i Marek Buczarscy, Krystyna 
Sukiennik, Marta Sukiennik;
Grójec: Joanna Kosek; 
Gruszczyn: Anna Maria Wałęsiak;
Iłowa: Arkadiusz Wołczek;
Jarosław: Alicja Jabłońska-Przybyło;
Janów: Aniela Bartoszewska;
Jędrzejów: Urszula Skowera;
Jędrzejów Nowy: Wanda Goźlińska;
Koniaków: Małgorzata i Kazimierz Kubica;
Konin Żagański: Monika Bober, Ewa Gliniak;
Kostomłoty Pierwsze: Anna i Paweł Wójcik;
Kraków: Dom św. Wincentego a Paulo, 
Dom Stradomski, Elżbieta Powązka, Kata-
rzyna Brdej, Piotr Gdula, Seweryn Wrona, 
Tadeusz Dziok,  Władysław Wójcik, Andrzej 
Brzeski, Zdzisław Bednarek, Anna Białas, 
Marianna Szczepanik, Barbara Zając; 
Krosno: Maria Bałuka;
Krzeszowice: Bożena Klatecka, Michał Ko-
coń, Stanisława Kania;
Kunowice: Lucyna Bac;
Leśna: Andrzej Dobras;
Łódź: Sylwia Andrzejewska, Michał Brud-
nicki, Anna Maika;
Lublin: Aleksander Koszarny;
Mielec:  Agnieszka Bl icharz,  Wiktor 
Strzelczyk;
Myślenice: Władysława i Tadeusz Włoch;

Od 10.01.2024 do 06.05.2024



Budowę nowego miejsca, gdzie będą kształcić się klerycy z Beninu, 
można wesprzeć, wpłacając ofiary na konto Sekretariatu Misyjnego 

Zgromadzenia Księży Misjonarzy:

31 1240 4533 1111 0000 5433 2487 
(Bank PEKAO SA)

"Centrum Formacyjne - Benin - ofiara"

centruM formacyjne "vincentinum" 
W Beninie 


